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Linna tulid lumeloomad
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Teisipäeval möllasid 
linna lumemägedel 
lumeskulptuure meis-
terdades nii suured 
kui väikesed.

Milvi Kapaun

Veel enne, kui kultuuri-
keskuse Sinilind väljakuu-
lutatud lumelinna valmista-
mise algusaeg kätte jõudis, 
olid korraldajad oma maja 
ukse ette valmis meisterda-
nud ja värviliseks kaunista-
nud hiiglasliku lepatriinu ja 
sinitihase.

Kunstitööde loomisel tu-
li tarmukatel kultuuritöö-
tajatel ja teistel kaasalöö-
jatel oma spetsialiteeti vei-
di muuta ja nii asusid lu-
mehunnikutest kunsti loo-
ma pritsimees Garmen Val-
likivi, kunstnik-lavastaja 
Kaie Lepp, voolija Lea Kur-
vits, lume kühveldaja Jana 
Teder ja sahamees Veronika 
Laurson.

Samal ajal oli oma meist-
ritööga valmis saanud ka 
Tartumaa muuseumi ja 
matkakeskuse töökas kol-
lektiiv. Kersti Kivari välja-
mõeldud kavandi järgi ker-
kis muuseumi esisele plat-
sile lamava mammuti ku-
ju, mitu lumeonni ja -me-
hikest. Eelajaloolise hõngu-

ga skulptuurikompositsioo-
ni loomiseks kulus kuuel te-
gijal kokku neli tundi.

“Labidatega kuhjasime 
lume kokku, siis kallasime 
veega üle ja hakkasime aga 
pahtlilabidatega vormima,” 
seletas Kadri Kivari. “Kõi-
ge raskem oli teha neid väi-
kesi mehikesi. Kuna lumi 
oli pehme ja kokku ei ha-
kanud, siis ei tahtnud need 
kujud alguses kuidagi püsti 
seista ja vajusid mitu korda 
kokku. Rohke veega ülekal-
lamise tulemusena jäid lõ-
puks püsima.”

Mammutikuju ja lume-
onnide juurest üle tänava 
astudes tervitab Kesk täna-
va poolt bussiga linna saa-
bujaid loomutruu draakoni-

kuju, mille oli valmis vooli-
nud loomingiline kollektiiv 
Niilus.

Gümnaasiumi algkooli-
maja ees kaevasid kõrgetes 
lumevallides käike, ehita-
sid treppe ja liumägesid 5a, 
5c ja 4a klassi õpilased. 5c 
klassi poisid meisterdasid 
oma sõnul triikraua moo-
di laeva, millest loomulikult 
ka tunnel läbi kaevati. Pere-
kond Luik ladus lumetükki-
dest lumemüüri, mille taha 
põnevad käigud uuristati.

Gümnasistid pidasid lu-
mekujusid valmistades sil-
mas nii loomingulist kui 
praktilist väärtust. Valmis 
sai pikk diivan koos valve-
koeraga ning liumägi puh-
ketsooniga.

Hellenurme teeristis ma-
ratonirajale suusatama sõit-
jaid tervitava koguka atlee-
ditorso voolisid kümnenda 
klassi õpilased.

Lõbus lumetrall läks lah-
ti aga Sinilinnu parklas, kus 
tümpsuva muusika saatel 
meisterdasid koos õpetaja-
te ja vanematega õhtuhä-
maruses lumekujusid las-
teaed Murumuna kasvan-
dikud. Õhtupimeduse saa-
budes said valmis piilupar-
di, kilpkonna, jänese, siili ja 
sookolli abikaasa Fiona lu-
meskulptuurid ning draako-
nikujudega kaunistatud väi-
ke liumägi. Valged meist-
ritööd kaunistati lõbusaks 
guaššvärvidega.

Lumelinna ehitajaid tur-

gutas kuuma tee ja prää-
nikutega kultuurikeskuse  
noorsootöötaja Veronika 
Laurson. Teed kulus kõhu-
soojaks kokku üle viieküm-
ne liitri ja ära söödi 18 kilo 
präänikuid.

“Lustisid igatahes kõik te-
gijad, nii suured kui ka kõi-
ge pisemad,” rääkis Laurson. 
“Lund on sellel aastal mee-
letutes kogustes igal pool, 
nii et kellel aga tahtmist ja 
indu ning meisterdajad lei-
tud, võivad linnas jätkuvalt 
vahvaid skulptuure püstita-
da. Tänan kõiki osavõtjaid 
ja seltskondi, kes nii osavalt 
ja koos meisterdasid. Nüüd 
on talve nautimise aeg, ilm 
soosib seda igati!”

Lippu kannab 
Roland Lessing

XXI taliolümpiamän-
gude avatseremoonial 
Vancouveris kannab Ees-
ti lippu Roland Lessing.

Laskesuusataja Ro-
land Lessing saavu-
tas käesoleval hooajal 
Pokljuka maailmaka-
rikaetapil jälitussõidus 
teise koha. Ta on ühek-
sakordne Eesti meister.

Lessing on osalenud 
Salt Lake City ja Torino 
taliolümpiamängudel.

Eesti lippu on tali-
olümpiamängude ava-
tseremooniatel kandnud 
Eduard Hiop (1928), 
Johannes Rosenfeldt 
(1936), Ants Antson 
(1992), Allar Levan-
di (1994), Kalju Ojaste 
(1998), Allar Levan-
di (2002) ja Eveli Saue 
(2006). EOK

Korteriühistud 
saavad endale 
veebis abilise. Lk 2

Vilistlaskogu valmistub 
kooli sajandaks 
juubeliks. Lk 3

Vancouverisse sõidab 
Elvast kuus sportlast. 
Lk 6

Riigikogu 
majandus-
komisjoni 
esimees Elvas

1. veebruaril Elvas 
viibinud Riigikogu ma-
janduskomisjoni esimees 
Urmas Klaas (pildil) kü-
lastas Enics Eesti AS-i 
ja linnavalitsust. Urmas 
Klaas tõdes, et Enics 
Eesti AS-il kui Lõuna-
Eesti  suurimal tööand-
jal läheb tänu juhtkonna 
ettenägelikkusele häs-
ti. Ettevõte, kus vaid 1/3 
töötajatest on Elvast, va-
jab koostööd regiooni 
omavalitsusjuhtidega, et 
inimestel oleks võimalik 
tööle sõita ühistranspor-
diga.

“Ettevõtjate hääl kos-
tab sedavõrd kõrgema-
le ja kaugemale, kuivõrd 
omavalitsusjuhid aita-
vad seda edasi kanda,” 
sõnas Riigikogu majan-
duskomisjoni esimees.

Muude teemade hul-
gas arutati veel EURO 
kasutuselevõtuga seo-
tud küsimusi ning oldi 
üksmeelel, et EURO on 
vajalik uute investorite 
ligimeelitamiseks, ko-
dumaistele ettevõtjatele 
investeerimisjulguseks. 
Eelnev kajastub oma-
korda uutes töökohtades 
ja kasvavates palkades. 

EPP

4a klassi poisid Markus Uppin (üleval) ja Aron Talvik rassisid labidatega kõrgel lumevallil liumäe rajamisel. Fotod: Milvi Kapaun

Mehise torso meistrid on gümnaasiumi 10 klassi õpila-
sed.

Murumuna lasteaia Liblikate rühma lumemeistrid tegid 
lumest Sookolli abikaasa Fiona.
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Mida endast kuju-
tab spetsiaalselt kor-
teriühistutele mõel-
dud veebiprogramm 
korteriyhistu.net, mi-
da kasutab juba üle 
600 kortermaja, pä-
risime programmi 
arendusjuht Tambet 
Mattiisenilt.

Sirje Veldi

Millest üldse tekkis 
mõte sellise program-
mi loomise järele? On 
ju kindlasti palju tulu-
samaid ettevõtmisi?

Esimest korda tuli see 
mõte siis, kui toimus e-ar-
vete reklaamikampaania ja 
ma muutsin kõik oma pa-
berarved e-arveteks. Selle-
gipoolest jäi mulle üks iga-
kuine arve, mida e-arveks 
muuta ei õnnestunud – kor-
teriühistu arve. Mõte sai 
hoogu juurde, kui uude kor-
terisse kolides sattusin ise 
samuti korteriühistu juha-
tusse. Töökaaslane Peeter 
Lind aitas mul uues rollis 
toime tulla ja koos hakkas 
idanema mõte, et kui ühis-
tu asjad oleksid kõik inter-
netis, oleks palju mõnusam.

Korteriyhistu.net-ist sai 
Tarkvaralabori esimene 
toode. Esimesed arved väl-
jastasime 2006. aasta jaa-
nuaris, laiemale avalikku-
sele sai veebileht tuttavaks 
2006. aasta aprillis, kui toi-
mus esimene koolitus.

Kas ühistud võtsid 
selle ruttu omaks?

Nii ja naa. Oli ühistuid, 
kes olid midagi sellist kogu 
aeg otsinud ja neil ei olnud 
programmi omaks võtmise-
ga probleemi. Samas teis-
tes ühistutes, kus on min-
gi sissetöötatud süsteem, ei 
nähta vajadust selle muut-
miseks. Ühistu satub meie 
peale enamasti siis, kui ma-
jas on mingi probleem või 
muudatus – kas ei ole raha-
de kasutamine piisavalt lä-
bipaistev või otsitakse uut 
raamatupidajat. Tihtipea-
le arvatakse, et meie prog-
rammist on kasu ainult siis, 
kui majas on palju interne-
tikasutajaid, ent program-
miga võidab palju ka siis, 
kui ainult raamatupidaja ja 
juhatus on arvutikasutajad.

Miks üldse peaks 
eelistama programmi 
käsitsitegemisele?

Programmi kasutami-
sel on võrreldes käsitsite-
gemisega mitmeid eeliseid. 
Esiteks efektiivsus – kõik 
saab tehtud kiiremini. Näi-
teks korteriomanike mak-
sed saab importida interne-
tipangast, programm seos-
tab need automaatselt ära 
korteritega ning võlgnevu-
sed on kohe näha; läbipaist-
vus – kõik raamatupidaja si-
sestatud andmed on kohe-
selt nähtavad ka juhatuse-
le. Ka korteriomanikud saa-
vad tutvuda ühistu tulude 
ja kuludega ning näha kui-
das nende raha kulutatak-
se; mugavus – üle interne-
ti on kõik andmed alati kät-

tesaadavad. Raamatupida-
ja võib tööd teha nii kon-
torist kui kodust. Juhatu-
sel on korteriomanike te-
lefoninumbrid alati käepä-
rast. Korteriomanik saab 
näite sisestada interneti 
kaudu. Andmed on turvali-
ses serveris, millest tehakse 
regulaarselt tagavarakoo-
piaid. Andmetele ligipääse-
miseks peab autentima ID-
kaardiga või panga kaudu. 
Nii ei näe võlglaste nime-
kirja need, kes ei peaks. Ka 
on tegemist standardlahen-
dusega, mis juurutab korte-
riühistu arvepidamise pari-
maid praktikaid. See tähen-
dab, et seda raamatupida-
mist on lihtne kellelegi tei-
sele üle anda.

Mis oli selle prog-
rammi loomisel kõige 
raskem?

Keeruline ei olegi niivõrd 
programmi tegemine, kui-
võrd sihtgrupini jõudmine. 
Eestis on loetud arv kana-
leid, ajalehti, ajakirju, por-
taale, mida mööda korteri-
ühistute juhatusteni ja raa-
matupidajateni jõuda. Ja 
väga paljud ei loe neidki. 
Tehnilise poole pealt oli üks 
keerulisemaid kulude jao-
tamise süsteem. Tänu meil 
kasutatavale ülem- ja alam-
kululiikide mõistetele saab 
korterite vahel ära jaotada 
ka keerulisemad kulud, il-
ma et peaks käsitsi mingeid 
valemeid sisestama.

Mis on teie mee-
lest korteriyhistu.neti 
eelis teiste analoogse-
te programmide ees?

Põhilised konkurendid 
on standardsed raamatupi-
damistarkvarad, mida on 
Eestis kasutusel umbes seit-
se. Meie erineme nendest 
põhiliselt selle poolest, et 
meie tarkvara töötab üle in-
terneti. See ei ole mitte moe 
pärast nii, vaid eesmärgiks 
on olnud algusest peale an-
da ligipääs raamatupidami-
sele ka korteriomanikele, 
kes on ühistus nagu osanik 
firmas – tal on õigus saa-
da ülevaade tuludest ja ku-
ludest. Lisaks sellele oleme 
lihtsamad ja mugavamad, 
kuna meie programm on 

mõeldud spetsiaalselt korte-
riühistutele. Üks haldusfir-
ma hoidis korteriyhistu.ne-
ti kasutuselevõtu tulemuse-
na kokku 50% oma raama-
tupidajate töökulust.

Tegemist on netipõ-
hise rendiprogrammi-
ga. Kui suur on rendi-
summa ja miks ei saa 
programmi välja osta?

Korteriyhistu.net-i ka-
sutamine maksab korteri-
ühistule 5-10 krooni kor-
teri kohta kuus. See sõltub 
paketist, et kas võtta ainult 
üüriarvestus või ka raama-
tupidamine. Korteriomani-
ke nimekirja pidamine ja 
dokumentide üleslaadimi-
ne on kõigile tasuta.

Rendipõhine maksmine 
tarkvara eest on meie arva-
tes jätkusuutlikum ja lõpp-
kokkuvõttes kliendile ka-
sulikum, sest summa sõl-
tub korterite arvust, mis 
on väiksematele ühistute-
le soodne. Hinna sisse kuu-
lub tasuta kasutajatugi, süs-
teemi arendatakse pidevalt 
edasi ja ka uuendused on 
klientidele tasuta.

Kui võrrelda kahte äri-
mudelit – üks firma, kes kü-
sib raamatupidamistarkva-
ra eest ühekordse summa 
ning kasutajatugi on tasuli-
ne ja teine firma, kes küsib 
renditasu ja kasutajatugi on 
tasuta – siis esimene firma 
ei ole huvitatud oma prog-
rammi tegemisest võimali-
kult heaks, sest nii kuivak-
sid kokku kasutajatoest tee-
nitavad summad. Teine fir-
ma aga on huvitatud võima-
likult hea programmi tege-
misest, et kasutajatoe pealt 
kokku hoida.

Olete välja reklaa-
minud, et programmi 
saavad kasutada nii 
haldusfirmad, korteri-
ühistud kui raamatupi-
dajad. Kui korteriühis-
tu on programmi kasu-
taja, aga näiteks hal-
dusfirma kasutab raa-
matupidamiseks teist 
programmi, siis kas on 
võimalik tõsta näiteks 
korteriyhistu.netis teh-
tud arved ümber teise 
raamatupidamisprog-

rammi nii, et ei peaks 
uuesti andmeid sisse 
lööma?

Meil on olemas võimalus 
eksportida korteriyhistu.
neti arved erinevatesse raa-
matupidamissüsteemidesse 
– SAF, Eeva, HansaRaama, 
Merit Aktiva, kuigi tihti 
raamatupidajad eelistavad 
sisestada summad raama-
tupidamisse lihtsalt koond-
kannetena. Sel juhul on 
andmete maht väike ja need 
jõuab ka käsitsi sisestada.

Samas on üle 60% maja-
dest meiega liitunud just lä-
bi raamatupidamis- ja hal-
dusfirmade. Nemad kasu-
tavad korteriyhistu.neti kõi-
gi oma ühistute raamatupi-
damiseks ja ühistutele on 
korteriyhistu.net raamatu-
pidamise teenustasu sees.

Programm võimal-
dab pidada elanike re-
gistrit ja sisestada mõ-
ningaid korteriand-
meid, nagu näiteks 
eraldi köetav ja arves-
tuslik pind jms. Kas 
oleks mõeldav sises-
tada ka muid korteri-
te andmeid. Näiteks 
seda, kui palju mingis 
korteris on tehtud üm-
berehitisi, millal vii-
mati vahetatud vee-
mõõdik ?

Need võimalused on meil 
plaanis olemas, aga kindlat 
tähtaega on hetkel raske 
öelda. Arvestite süsteemi 
tahame sel aastal ette võt-
ta, et võimaldada sisesta-
da taatlemiskuupäevi, saata 
meeldetuletusi näitude si-
sestamise päeval jne.

Kaua on oodatud 
korteriyhistu.neti pu-
hul võimalust koostada 
otse programmis ma-
janduskava, kus oleks 
jooksvalt võimalik kõi-
kidel ühistu liikmetel 
ja kasutajatel vaadata, 
kui palju miskilt realt 
on raha kulunud. Mil-
lal see võimalus võiks 
avaneda?

Meie arendusideede ni-
mekiri on pikk ja seda või-
malust on tõesti tihti soovi-
tud. Plaanime sel aastal li-
sada tulude-kulude sisesta-
mise võimaluse, mis kajas-
taks ka neid kulusid, mis po-
le otseselt seotud kommu-
naalmaksetega. Prognoosi 
koostamine tulevaseks aas-
taks ning selle võrdlemine 
tegelike kuludega jääb ilm-
selt järgmisse aastasse.

Milliseid uuendusi 
on lähiajal tulemas?

Alates sellest aastast tu-
leb korteriühistutel aasta-
aruanne esitada elektroo-
nilisel kujul. Kuna meie 
süsteemis on aastaaruan-
ne elektrooniliselt juba ole-
mas, siis plaanime lisada 
võimaluse eksportida see 
aastaaruanne faili, mida 
oleks võimalik üles laadida 
Äriregistrisse. See lihtsus-
taks tunduvalt aastaaruan-
nete esitamist nendel ühis-
tutel, kes kasutavad meie 
raamatupidamise paketti.

Hea programm on 
korteriühistutele abiks

Viimasel ajal on El-
vas aktuaalseks 
muutunud korteri-
ühistute moodusta-
mine.

Heiki Han-
sen, Elva 
Varahal-
duse OÜ 
juhataja

Tegemist on väga ter-
vitatud tegevusega ja on-
gi normaalne, kui korteri-
omanikud ühinevad oma 
ühise kinnisvara majan-
damiseks. Küsimus on ai-
nult, kuidas seda tehakse 
ja kas algatajateks on kor-
teriomanikud ise või mõ-
ni eraettevõte, kes teenib 
sellega eelkõige oma äri-
huve. Siinkohal tahaks 
mainida, et üldkoosoleku-
te kokkukutsumise õigus 
on ühel neljandikul korte-
riomanikel või valitsejal. 
Enamike Elva kortermaja-
de valitsejaks on Elva Va-
rahalduse OÜ.

Viimastel nädalatel 
kutsub aga Elvas koos-
olekuid kokku ettevõte, 
kellel pole selleks min-
git alust. Teiseks ohual-
likaks on asjaolu, et kor-
teriühistu juhatusse vali-
takse koosoleku korralda-
ja ettevõtte esindajad. Po-
le raske aimata, kelle hu-
ve nad juhatuses kaitse-
vad, kas kortermaja või 
ettevõtte omi. Juhatusel 
on aga ühistu igapäevase 
majandustegevuse juures 
üsna suur otsustusõigus. 

Elva Varahalduse OÜ 
on aastaid püüdnud tege-
leda korteriühistute moo-
dustamisega. Kuna see on 
korteriomanike vaba va-
lik, siis ei ole algatusega 
eriti kaasa tuldud. Jõu ja 
kavalusega ühistute moo-

dustamist pole me aga õi-
geks pidanud ja jääme 
oma seisukohale kindlaks 
ka edaspidi. Oma vara 
majandamise õigus peab 
jääma ikka vara omani-
kele.

Kriitiliselt tuleks suh-
tuda ka esmalt pakutud 
teenuse hinda. Kuna üks 
ettevõte võttis voli hakata 
hindasid avalikult võrdle-
ma, tegime seda ka meie. 
Võrreldes antud ettevõtte 
haldusteenuste hindasid 
nende poolt Elvas pakutu-
ga selgus, et seitsme vaa-
deldud maja puhul, nii El-
vas kui Tartus, olid need 
oluliselt kõrgemad. See 
tähendab, et me ei leidnud 
ühtegi maja seitsmest, kus 
oleks pakutud teenust sa-
ma odavalt kui Elvas.

Et saada ettekujutust 
ettevõtte hinnaklassist, 
võiks enne otsuste tege-
mist uurida, milliste hin-
dadega pakub antud fir-
ma teenust mujal. Arusaa-
dav, et madal hind on hea 
vahend klientide meelita-
miseks, kuid kasulik oleks 
teada ka kui kaua sellise 
hinnaga teenust pakutak-
se ja milline on hind  tea-
tud aja pärast. Pikaaja-
liselt ei suuda ükski fir-
ma pakkuda teenust alla 
omahinna.

Kutsun siinkohal korte-
riomanikke üles ise mõt-
lema tõsiselt korteriühis-
tute moodustamise pea-
le ja valima juhatusse ini-
mesed, kes seisavad oma 
maja huvide eest, mitte ei 
kaitse kolmandate isikute 
ärihuve.

Elva Varahalduse OÜ 
on valmis igati antud te-
gevusele kaasa aitama 
ning nõu ja jõuga abiks 
olema. Ärge andke oma 
elu puudutavaid otsuseid 
võõraste otsustada - ot-
sustage ise!

Eelmisel nädalavahe-
tusel oli Elva jalgpalli-
klubist võistlemas kolm 
noorte võistkonda. 2002.
a sündinud poiste võist-
kond võitis esikoha Lätis, 
2000.a poisid saavutasid 
teise koha Põltsamaal ja 
1997.a poisid said ühek-
sanda koha Nõos Juunior 
Cup turniiril.

31. jaanuaril Lätis 
Smiltenes toimunud saali-
jalgpalliturniiril Smiltene 
Winter Cup 2010 võitis 
kaheksa võistkonna hul-
gas esikoha Elva jalgpal-
liklubi meeskond koos-
seisus Karl Kruus, Robin 
Paring, Robin Kors, Joo-
nas Aart, Oliver Kiho ja 
Cardo Denisjuk.

Alagrupis läks kõik häs-
ti, vastased alistati see-
kord kindlalt. Poolfinaalis 
sai FC Elva võidu B-ala-
grupi teise võiskonna FC 
Valmiera üle 3:0. Finaal-
mängus oli FC Elva vasta-
seks JK Merkuur-Juunior, 
oodata oli tõsiselt huvita-
vat finaali. Võrdselt ala-
nud mängus läks JK Mer-

kuur-Juunior kiirrünna-
kust 1:0 juhtima. Vastane 
nõelas kiirrünnakuga taas 
üle meie kaitseliini ja lõi 
seisuks 0:2. FC Elva poisid 
suutsid ennast kokku võt-
ta ning Robin Korsi vära-
vast 1:2 seisu parandada. 
Elva poisid surusid meele-
tult ning viigistasid seisu 
2:2. Et tulemus mänguga 
ära otsustada, jätkati rün-
davat mängu, kuid turnii-
rivõidu otsustasid siiski 
penaltid, 5:4 FC Elva ka-
suks. Turniiri parimaks 
mängijaks nimetati Robin 
Paring (9 väravat), suu-
rim väravakütt oli 11 vä-
ravaga Robin Kors. Samal 
päeval toimunud Põltsa-
maa Cupil teise koha saa-
vutanud FC Elva mees-
konnas mängisid Erik 
Vaarmaan, Ats Tragel, 
Sten Suigusaar, Roland 
Liinar, Kristo Korela, 
Kristo Kolesnitsenko, 
Henry Jan Kesperi, Mart-
ti Reio Rosin, Henri Härm 
ja Karl Kruus.

Marek Naaris,  
FC Elva tegevjuht

Korteriühistu tuleb luua  
oma liikmete huvides

SPORT
Lätist kuld, Põltsamaalt hõbe ja  
Nõost viimane koht

Tarkvaralabori müügiesindaja Rain Eensaarel (vasakul) 
ja arendusjuht Tambet Mattiisenil (mees paremal, kes 
on ühtlasi ka Tartu korteriühistu Rivero juhatuse liige), 
tekkis idee luua veebitarkvara korteriühistutele, mis 
kergendaks juhatuste tööd ja muudaks ühistu arvelda-
mise läbipaistvamaks. Foto: Lauri Kulpsoo
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MIS JUHTUS
28. jaanuari varahom-

mikul oli Rõngu vallas 
Rõngu alevikus tegemist 
tahmapõlenguga korst-
nas. Õnneks kustus põ-
leng enne päästjate saa-
bumist, kes kontrollisid 
edasist ohutust.

2. veebruaril kell 
13.29 teatati, et Elva lin-
nas Peedu teel kukkus 
sisse eralauda lagi, kus 
peeti kahte lehma ja va-
sikat. Loomad õnnetuses 
viga ei saanud, päästjad 

toestasid varisemisohtli-
ku hoone konstruktsioo-
ne. Varisemise põhjuseks 
oli katusele kogunenud 
lume raskus.

Ajavahemikul 1. det-
sembrist 1. veebruari kel-
la 11ni on Rannu vallas 
Rannu alevikus sees käi-
dud elumaja keldris. Va-
rastatud on 40 meetrit 
keskkütte vasktorusid ja 
kahjustatud maja elutoa 
radiaatoreid ning toru-
sid.

Kooli vilistlaskogu 
valmistab juubelit ette
30. jaanuaril Elva 
gümnaasiumi Tartu 
maantee koolimaja 
aulas toimunud Elva 
gümnaasiumi vilist-
lasesindajate koos-
olekul oli põhitee-
maks kooli 100. aas-
tapäeva tähistamine.

Milvi Kapaun

Elva gümnaasiumi vi-
listlasesindajate koosole-
ku kutsus kokku kooli vi-
listlaste aktiiv, mis alustas 
tegevust poolteist aastat 
tagasi. Mõte kaasata koo-
li lõpetanud osalema ak-
tiivselt koolielu edendami-
sel ja ajaloo jäädvustamisel 
tuli aga aastate eest kooli 
kunagiselt direktorilt Arvo 
Mälbergilt.

“Üheks kooli juubeliks 
panime seltskonna kok-
ku, korraldasime koos aas-
tapäevapeo ja siis oli jäl-
le vaikus,” rääkis 28. len-
nu vilistlane Leelo Suidt. 
“Uuesti õnnestus kokku 
saada kooli 95. aasta juu-
belil kui Tiit Ustaviga sai-
me kokku väga elujõulise 
vilistlaskogu. Täna näete 
ka nende töö esialgseid tu-
lemusi.”

Elva kooli lõpetanud 61 
lennust oli koosolekul esin-
datud 36 lendu, kohal oli 
58 vilistlast. Koosolekut ju-
hatas 40. lennu lõpetanud 
Are Altraja, kes on ka üks 
Elva Kooli Vilistlaskogu 
asutajaliige.

Elva gümnaasiumi tä-
nast päeva ja tulevikuplaa-
ne tutvustas gümnaasiumi 
direktor Matti Kangor, vi-
listlaskogu tegemistest seo-
ses kooli 100. aastapäeva-
ga rääkisid Kätlin Kontor, 
Taivo Paju, Merike Toomas 
ja Anneli Aan. Are Altra-
ja tegi ülevaate vilistlasak-
tiivi senistest tegemistest, 
tutvustas vilistlaste tege-
vusprojekte ja põhieesmär-
ke ning ühingu struktuu-
ri ja põhikirja. Vilistlasko-
gu asutamislepingu leiab 
gümnaasiumi kodulehelt.

Raamat ja film
Väärikalt tahetakse tä-

histada kooli 100. aasta-

päeva 2013. aastal. Ette-
valmistusi suureks juube-
liks alustas vilistlasaktiiv 
juba poolteist aasta taga-
si. Ajakirjanik Taivo Paju 
on koostamas raamatut El-
va kooli ajaloost, eraette-
võtja Kätlin Kontoril on kä-
sil dokumentaalfilmi “Ha-
riduse aednikud” võtted, 
Tartu linnamuuseumi di-
rektor Merike Toomas ja 
Tartumaa muuseumi peda-
goog Anneli Aan on enda 
kanda võtnud kooli ajaloo 
uurimise ja talletamise di-
gitaalsesse arhiivi, kus see 
on kättesaadav kõigile hu-
vilistele. Töögruppi on ka-
vas kaasata ka kooli prae-
gused ja endised õpilased, 
suurem osa arhiivist loo-
detakse kokku saada enne 
plaanisoleva raamatu kok-
kupanekut.

“Tahame, et enne seda, 
kui Taivo Paju hakkab raa-
matut tegema, on meil juba 
suurem osa arhiivist koos, 
et tal oleks materjalid ka-
sutada,” rääkis Merike Too-
mas. “Kasutame kindlasti 
õpilaste kaasabi, samas ka 
üleskutse kõigile vilistlas-

tele – palun täiendage meie 
varamut!”

Taivo Pajul on plaanis 
raamatusse koondada in-
tervjuud nii praeguste õpi-
lastega kui silmapaistva-
mate kooli vilistlastega eri-
nevatelt elualadelt. Lisaks 
räägib raamat kooli aja-
loost läbi erinevate ühis-
konnaelu teemade.

Ligi tunni kestvas doku-
mentaalfilmis “Hariduse 
aednikud” saavad vaatajad 
näha-kuulda vestlusi El-
va kooli õpetajatega. Juba 
on salvestatud intervjuud 
kuue pedagoogiga, kokku 
on kavas filmida jutuaja-
mised 30-40 pedagoogi-
ga. Filmi toimetaja on Pi-
ret Simson, intervjuud, mis 
filmi ei mahu, jäädvustab 
Kätlin Kontor eelarveväli-
selt oma kulu ja kirjadega 
kooli jaoks DVD plaatidele.

Tulud ja kulud
Möödunud suvel kulus 

filmivõtetele kokku 34 500 
krooni. Tegijad said toe-
tust Elva linnavalitsuselt 
ja gümnaasiumilt. Vilist-
lastest andsid ettevõtmisse 

oma 500 kroonise panuse 
ka filmitegija ise ning Are 
Altraja. Kooli ajaloo raama-
tu ja dokumentaalfimi val-
mistamise eelarve on kok-
ku 600 000 krooni.

Kuna kooli juubelipeo 
korraldamisel lisandub 
väljaminekuid veelgi, ot-
sustasid kohalolnud, et või-
malusel võiks iga vilistlane 
toetada kooli saja krooniga 
aastas. Kooli annetusega 
toetanute nimekiri avalda-
takse kooli kodulehel.

“Raha vajab ka koo-
li ajalooarhiivi koostami-
ne. Linna ja kooli võimalu-
sed kahe järgneva eelarve-
aasta jooksul helged ja vä-
ga perspektiivikad pole,” 
rääkis Leelo Suidt. “Vaja-
lik on vilistlaste toetus. Kui 
sada krooni on palju, võib 
ka vähem annetada, see on 
täiesti vabatahtlik.”

Elva gümnaasiumi 100. 
aastapäeva tähistamise  
toetuseks saab annetu-
si teha MTÜ Elva Kooli Vi-
listlased arveldusarvele 
221046484087.

Info www.elvag.edu.ee

* 2010-2012 on Elva 
linnas jäätmeveo ainuõi-
gus ASil Veolia Keskkon-
nateenused.

* Korraldatud veoga 
hakatakse vedama sega-
olmejäätmeid; kümne ja 
enama korteriga korter-
majadest, milles on kaug-
küte, ka paberjäätmeid;

* Veebruaris lõpetavad 
Ragn-Sells AS, Elva Kom-
munaalettevõte AS seni 
kehtinud lepingud Elva 
linna elanikega.

* Elanikud ei pea lepin-
gu sõlmimiseks ise kuhugi 
pöörduma – Veolia Kesk-
konnateenused saadab 
eeltäidetud lepingud koju 
posti teel.

* Olemasolevat kontei-
nerit ei pea välja vaheta-
ma, kui see vastab nõue-
tele.

* Konteinerit ei pea väl-
ja ostma, selle võib ka ren-
tida.

* Võimalik on kasutada 
ka prügikotiteenust. Kott, 
millel peab olema kiri “se-
gaolmejäätmed”, tuleb ve-
damise päeval paigutada 
krundil asuvasse nõusse 
nii, et jäätmevedaja selle 
kätte saab.

* Linnavalitsuse jäät-
mevaldajate registrisse 
on kantud kõik kinnistu-
te omanikud, korteriühis-
tud, -ühisused ja hoone-
ühisused.

* Linnamajandusosa-
konnas saab kontrollida, 
kas teie ühistu või ühisus 
on kantud mainitud regist-
risse – vastasel korral saa-
dab jäätmevedaja lepingu 
kõikidele korteriomanike-
le eraldi, mis tähandab se-
da, et kõik korterid peak-
sid endale ka eraldi nõu-
tud konteinerid muretse-
ma ja nende tühjendamise 
eest maksma hakkama.

* Elva Varahalduse OÜ 

haldamisel olevate korter-
majade kohta infot esitada 
vaja ei ole, registrisse kan-
takse esindajana Varahal-
duse OÜ.

* Korraldatud jäätme-
veoga liitumine on kohus-
tuslik, sellest on vabasta-
tud ainult need isikud ja 
asutused, kellel on jäät-
meluba või kompleksluba.

* Erandid tehakse ka 
neile, kes rohkem kui kaks 
kuud ei kasuta elu- või äri-
ruumi ja esitavad vastava 
taotluse linnavalitsusele; 
kui suvilat ei kasutata aas-
taringseks elamiseks, vaid 
ainult suvel, siis on võima-
lik taotleda vabastust tal-
veperioodiks.

* Eramajapidamised, 
millel on kolm või enam 
kaasomanikku, kellest 
osad elavad mujal, peak-
sid samuti taotlema enda 
mitteliitunuks lugemist. 
Leping sõlmitakse sel ju-
hul inimesega, kes tegeli-
kult majas elab.

* Arve vastavalt kehtes-
tatud minimaalsele kon-
teinerite tühjendussage-
dusele ja hinnakirjale saa-
te ka siis, kui te pole sõl-
minud lepingut.

* Eramajapidamiste ja 
kuni kümne korteriga kor-
termajade juurest veetak-
se segaolmejäätmed ära 
vähemalt kord iga nelja 
nädala järel.

* Rohkem kui kümne 
korteriga korterelamute 
juurest vähemalt iga kahe 
nädala järel.

NB! Kõik küsimused, mi-
da tahaksite küsida jäätme-
vedajalt, saatke toimetusse 
hiljemalt 15. veebruariks (e-
mail epoiss@kodu.ee, tele-
fon 730 9899). Veolia Kesk-
konnateenused on lubanud 
neile vastata 20. veebruari 
Elva Postipoisis.

Eelmisel nädalavahe-
tusel peeti Vooremäel 
Eesti meistrivõistlused 
suusaorienteerumises. 
Laupäeval võisteldi sprin-
dis ja pühapäeval tavara-
jal. Füüsiliselt raske ra-
ja tegi veel raskemaks 
värskelt sadanud pehme 
lumi. M18 klassis võitis 
mõlemal päeval meistri-
tiitlid Kalev Ermits. Või-
dud olid üsna veenvad – 
sprindis edestas ta teist 

kohta 24 sekundiga, ta-
varajal 3.44ga. Medali-
lisa tõi Elvasse Margret 
Zimmermann, kes või-
tis N16 klassis sprin-
dis pronksmedali. Naiste 
klassis oli Karmen Alnek 
mõlemal päeval seitsmes. 
Marili Zimmermann oli 
N18 klassis vastavalt 8. ja 
7. Veteranide klassis saa-
vutas Airi Alnek sprindi-
rajal kolmanda koha, ta-
varajal oli ta neljas. EPP

Kalev Ermits kahekordne  
Eesti meister

OLULINE TEADA
1. märtsist algab Elvas korraldatud 
jäätmevedu

ELVA KOOLI VILISTLASKOGU:
 Tiit Ustav, tel. 5340 1021; Are Altraja 506 6830; Karl Kontor 505 4006; Matti Kangor 
521 3913, Leelo Suidt 509 1288; Merike Toomas 512 3707; Toomas Järveoja 515 3699; 
Toomas Lainoja 518 6922; Anneli Aan 5830 0470; Ants Prüüs 507 7590; Kätlin Kontor 
504 3390; Taivo Paju 508 7228

Elva Linna Algkooli 1940. aastal lõpetanud Hilju Pedak (vasakul) tõi kaasa fotosid 
oma kooliajast. Väärtuslikke ülesvõtteid uudistab Anneli Aan. Foto: Milvi Kapaun
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TEADE

Kohalike valimiste 
järel puhuvad Kon-
gutas uued tuuled.

Märt Meesak,  
Konguta vallavolikogu liige

Tänu valijate aktiivse-
le osalusele on novembrist 
2009 meil koalitsioon ka-
he valimisliidu, Kodukoht 
Konguta ja Ettevõtlik Kon-
guta vahel.

Valimised läksid kor-
da, sest Kodukoht Kongu-
ta suutis enneolematu kon-
kurentsi tingimustes säili-
tada oma positsiooni voli-
kogus. Suurim langeja oli 
rahvaliitlaste baasil loodud 
valimisliit Hooliv Konguta 
ehk vallas pikalt võimul ol-
nud nimekiri. Valimistule-
mus oli kindel märk, et ka 
Kongutas peavad toimuma 
muutused. Endisele valla-
vanemale avaldatud toetus 
valimistel oli ootuspärane, 
kuid tavapärast teist tule-
must ei saanud enam sot-
siaalnõunik ning täielikuks 
läbikukkumiseks olid need 
valimised kindlasti voliko-
gu esimehele – 22 häält ei 
saa kohe kindlasti lugeda 
usaldatavaks toetusnumb-
riks, isegi mitte väikeses 
Konguta vallas.

Rahvas usaldas meid ja 
selle nimel koalitsioon ka 
tegutsema hakkas. Meie 
lubadus, tuua vallavanem 
väljaspoolt Konguta val-
da, sai teoks. Täna on meil 
vallavanemaks tegus Aivar 
Õun, kellel on varasemast 
ette näidata nii volikogu 
aseesimehe, esimehe kui 
ka linnapea kogemus Pär-
numaalt. Ta on olnud Riigi-
kogu liige ja Tallinna Vang-
la majandusjuhataja. Aivar 
Õunal on väga selge aru-
saam omavalitsuse tööst ja 
eelarvete seisust. Konguta 
on tema tulekust palju juba 
võitnud. Aasta lõpus valla-
vanema algatusel tehtud 

Konguta valda sissekirjuta-
mise kampaania võeti val-
laelanike poolt väga hästi 
vastu, ning eelmine aasta 
vähenes kongutalaste arv 
ainult 9 inimese võrra. Ta-
haks väga loota, et 2010. 
aastal on see number juba 
plussis.

Volikogu juhib Harald 
Kurg – tasakaalukas ja 
võiks lausa öelda, et eelmi-
se volikogu esimehele täie-
lik vastand just volikogu 
liikmete ja kaaskodanike-
ga käitumise mallis. Seega 
kompetentsi meil jagub ja 
tahtmist valla elu paremini 
korraldada veelgi enam.

Esimese sammuna asu-
sime kärpima valitsemis-
kulusid, mis oli juba am-
mu päevakorras, kuid seni 
tegemata. Struktuurist ka-
dus abivallavanema koht 
ning aastaks 2010 oli kok-
kuhoid palgafondist juba 

pea 400 000 krooni. Kao-
tati sõidukompensatsioo-
nid ja ebavõrdsed tingimu-
sed loonud staažitasud.

Kuna valla eelarve 2010. 
aastal on pingeline ja 2011. 
aastal läheb veel pingelise-
maks, ei jää muud üle, kui 
valla ülalpidamise kulusid 
veelgi kõvasti kokku tõm-
mata. Täna on valla rahali-
ne seis rahuldav, kuid mär-
gid ei luba tulevikus mida-
gi head. Kui eelmise aas-
ta eelarve tuli natuke üle 
prognoositu, siis tegeli-
kult laekus üksikisiku tu-
lumaksu vallale 2008. aas-
taga võrreldes ühe miljoni 
krooni jagu vähem. Selleks 
jooksvaks aastaks oleme 
planeerinud üksikisiku tu-
lumaksu veel miljoni kroo-
ni jagu vähem, kui seda oli 
2009. aastal. Samuti vähe-
nes üle 0,5 miljoni krooni 
riigilt tulev tasandusfondi 
summa, mis on meie väik-
sele vallale suur raha. Siis-
ki vaatame valla eelarvet 
väga konservatiivselt, pla-
neerime eelarve kindlas-
ti edaspidigi ülejäägiga ja 
saame hakkama sellega, 
mis meil on.

Meie valimislubadused 
rakenduvad aegamööda. 
Juba oleme pannud rõh-
ku valla heakorrale ja tur-
valisusele, kui paigalda-
sime kahte külla tänava-
valgustuse, et lastel koo-
litee valgem ja turvalisem 
oleks. Sarnaste projekti-
dega on plaanis jätkata ka 
2010. aasta teises pooles. 
Samuti on vallale oluline 
ja suur projekt mai kuus lõ-
puks käikuminev kanali-
satsiooni ja veevarustuse 
süsteemide rekonstrueeri-
mine, mis parandab tun-
duvalt vee ja teenuse kvali-
teeti. Vald plaanib omaosa-
lusega toetada veelgi pro-
jekte, millest tähtsamad 
jäävad kevadesse, kui lumi 
on sulanud. Tänavuse tal-

ve eripära tõttu kulub palju 
jõudu ja möödunud aasta-
ga võrreldes kindlasti kaks 
korda rohkem raha lume-
tõrjele. Suvel ja sügisel on 
hetkel planeeritud ka An-
nikoru asula teede ja tä-
navate korrastamine ning 
paljude valla teede paren-
damine.

Nagu varem juba sai 
mainitud, on meie valimis-
liidu ja meeskonna priori-
teet valla heakord, turvali-
sus ja infrastruktuur. Kõik 
need tegevused aitavad 
ja toetavad valla elanike 
juurdekasvu. See on samu-
ti üks suur eesmärk omaet-
te. Suurendatud huvi all on 
nii Konguta kooli kui rah-
vamaja jätkusuutlik areng. 
Volikogu komisjonid töö-
tavad selle nimel, et antud 
asutuste püsimajäämine 
veelgi kindlam oleks.

Avatud suhtlemise ole-
me loonud ka kõikide ela-
nikkonna esindajatega, 
kohtutud on külaseltside, 
ettevõtjate, tantsu- ja lau-
lurühmadega ja dialoog 
nendega on avatud. Luba-
sime valimiste eel ka val-
lajuhtimise avatust – tä-
naseks on see saavutatud. 
Vallamajas on kõik ooda-
tud ning kui on muresid ja 
rõõme või mõtteid Konguta 
arenguks, ei tasu neid en-
dale hoida.

Kõigil on õigus pärida 
aru meie tegemiste kohta – 
jagame heameelega teiega 
infot. Ka volikogu liikmete 
kontaktid on valla kodule-
hel avalikud.

Kes aga veel ei ole 
kongutalane, siis tere tule-
mast – meil oled sa ooda-
tud! Meeldiv Konguta vald 
on uutele vallakodanikele 
avatud!

Lubasime 
valimiste eel ka 
valla juhtimise 
avatust – 
tänaseks on see 
saavutatud.

Uus hingamine Kongutas
UUS Väike ja vapper Konguta vald on avatud uutele 
ideedele

Elva Linnavoliko-
gu on 25.01.2010 ot-
susega nr 9 vastu võt-
nud Järve tn 1 kinnistu 
(17001:002:0001) detail-
planeeringu ning korral-
dab avaliku väljapaneku 
08.02.-21.02.10 linnava-
litsuses, Kesk tn 32, kab 
211.

Planeeringu eesmär-
giks on õigusliku aluse 
loomine Elva väikelaste-
kodule kahe peremaja ra-
jamiseks ning heakorras-
tuse, juurdepääsutee ja 
tehnovõrkude lahenduse 
koostamine.

Planeeringu avalik  
arutelu toimub 25.02. 
2010 kell 15.00 Kesk 32, 
ruumis 213.

Elva Linnavalitsus on 
26.01.2010 korraldusega 
nr 36 kehtestanud Mah-
lamäe tn 17a kinnistu 
(17009:002:0005) detail-
planeeringu. Planeeringu 
eesmärgiks on kinnistu 
jagamine kaheks elamu-
maa krundiks ning jaga-
mise teel loodud krundile 
õigusliku aluse loomine 
väikeelamu rajamiseks.

02.02 otsustati:
Algatada Kirde tn 2d 

kinnistu detailplaneerin-
gu koostamine, kinnita-
ti detailplaneeringu lähte-
seisukohad.

Jätta rahuldamata 
korraldatud jäätmeveoga 
mitteliitunuks lugemise 
taotlus aadressil Käo tee 
72, Rahu tn 2, Ujula tn 7, 
Tuletõrje tn 7.

Lugeda korraldatud 
jäätmeveoga mitteliitu-
nuks tähtajaliselt jäätme-
valdajad aadressil Puies-
tee tn 18, Valga mnt 17a, 
Vahe tn 7, Lõuna tn 6, 
Vaikne tn 9, Käo tee 86, 
Laane tn 9, Laane tn 9a, 
Vapramäe põik tn 1a, Uuta 
tee 10b.

Kehtestada Elva Las-
teaia Murumuna saali ja 
ruumide kompleksi kasu-
tamisel üürihinnad; El-
va linna haridusasutustes 

lapse- ja õpilaskoha tege-
vuskulu arvestuslik mak-
sumus 2010. aastaks.

Sõlmida AS-ga Go 
Bus õpilasveo leping; 
Fast Field OÜ-ga leping 
perepäevahoiuteenuse 
osutamiseks; MTÜ-ga 
Eesti Elektroonikaromu 
ja Nordline Baltic OÜ ning 
MTÜ-ga Eesti Elektri- 
ja Elektroonikaseadme-
te Ringlus koostööleping 
probleemtoodetest tekki-
nud jäätmete kogumiseks 
ja kogumispunkti avami-
seks Keskkatlamaja ter-
ritooriumil Nooruse tn 8 
ning Kirde katlamaja ter-
ritooriumil Kirde tn 6.

Anda Elva Linnavalit-
suse tänukiri Elva Lin-
naraamatukogu töötajale 
Eda Trullile.

Maia Kukk,   
linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG
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Veera Raudsepp ei ole 
ainult perearsti kor-
ralduste täitja, vaid 
iseseisvate kohus-
tuste ja vastutusega 
meeskonnatöötaja.

Mare Nõmmik

55 ei ole tänapäeval 
veel mingi vanus?

Kindlasti mitte. 40 oli 
see number, mis šoki teki-
tas. Millegipärast tundus 
just siis, et nüüd on kõik lä-
bi. Aga 55 ei tekita mingeid 
emotsioone, see on lihtsalt 
üks ilus number, kuigi tun-
dub uskumatuna.

Mida said eluks kaa-
sa oma vanemateko-
dust?

Teadmise, et ilma tööta 
ei ole võimalik elus midagi 
saavutada.

Minu lapsepõlvekodu oli 
Petserimaal, nüüd on see 
jäänud Vene piirist viie ki-
lomeetri kaugusele. Pärast 
piiri sulgemist ei ole ma 
seal enam käinud, isegi mit-
te surnuaial.

Isa ja ema olid põllutööli-
sed ning nende elu oli sõja-
järgselt ränkraske, sest kol-
hoosides makstavad palgad 
olid väga väikesed ja pare-
ma teenistuse nimel vahe-
tasid nad mitmel korral elu- 
ja töökohta. Elvasse sattusin 
12-aastasena, kui mu vane-
mad siia elama tulid.

Miks sinust sai me-
ditsiiniõde?

Pärast algkooli lõpeta-
mist tahtsin edasi õppida ai-
nult Tartu meditsiinikoolis. 
Teadsin juba lapsest saadik, 
et see on õige valik.

Esimeseks töökohaks sai 
mulle Tartu Linna Onko-
loogia Dispanser, kus töö-
tasin meditsiiniõena 16 aas-
tat. Töö oli raske ja esialgu 
dramaatilinegi, kuid hiljem 
harjusin sellega ning sain 
sealt tugeva töökogemuse. 
Pikapeale aga hakkas Elva-
Tartu vahet sõitmine väsita-
ma ja kuna doktor Ülle Han-
sen on praktiliselt minu üle-
aedne, siis arutasime tema-
ga asja. Tulemuseks oli see, 
et minust sai Elva haiglas te-
ma jaoskonna õde. Kui 1997. 
aastal tekkis perearstindus, 
siis jätkasin doktor Hanseni 
juures juba pereõena.

Oleme koos töötanud ju-
ba 20 aastat. Meeskonna-
töö on sujunud hästi ja meie 
vahel on vastastikune usal-
dus. Ja mis eriti oluline – 
kui nii mõnigi minu tuttav 
peab hommikuti tööle min-
nes kõvasti muretsema, kas 
ehk tema ülemus ei ole hal-
vas tujus ega hakka seda te-
ma peal välja elama, siis mi-
nul ei ole seda muret kuna-
gi olnud.

Mida on sinu töös 
muutnud sotsiaalmi-
nisteeriumi jaanuari-
kuine määrus, mis tea-
tavasti suurendas pe-
reõe rolli ja vastutust?

Ma ei näe selles määru-
ses ühtegi asja, mida ma 
ka praegu ei teeks. See po-
le toonud mulle ka rohkem 
õigusi, kui mul praegu on. 
Olen esimene, kellega pat-

sient perearstikeskusse tul-
les kokku puutub ning see, 
kes selgitab välja tema mu-
re, jagab esmaseid nõuan-
deid ja annab vajaduse kor-
ral abi.

Selleks, et arsti koormust 
vähendada, tahetakse suu-
rendada pereõe osalust ja 
vastutust patsientide vastu-
võtul ja nõustamisel. Mul 
on ka praegu õigus patsien-
te iseseisvalt vastu võtta ja 
neid oma pädevuse piirides 
nõustada. Ma otsustan selle 
üle, kelle pean panema pe-
rearsti vastuvõtu järjekorda 
või kellele saan ise ravi soo-
vitada.

Kui vanasti tegeles õde 
vaid patsientidega, siis 
nüüd on kõige tähtsam pa-
ber. Kahjuks võtab paberi-
töö üha rohkem aega ning 
selle kõrval jääb patsienti-
dega rääkimiseks seda vä-
hem, sest kõik uued seadu-
sed ja määrused toodavad 
bürokraatiat juurde.

Kuidas edeneb sea-
gripi vastane vaktsi-
neerimine?

Inimesed ei soovi end 
vaktsineerida, sest ajakir-
jandus levitab vaktsiinide 
kohta negatiivset infot ja 
inimesed kardavad tüsistu-
si. See ei ole siiski nii, sest 
tänu vaktsiinidele on kadu-
nud paljud haigused. Meie 
tellisime seagripi vaktsiini 
160 patsiendile, hetkel on 
vaktsineeritud 70 patsienti.

Mida pead enda töö-
le suurimaks tunnustu-
seks?

Usaldust. Pereõe töö 
rõõm peitub inimeste abis-
tamises ja veendumuses, et 
patsient sind usaldab. Olen 
oma patsientidega väga ra-
hul ning neile kõigile tänu-
lik hea koostöö eest, mis on 
hästi sujunud. 

Mis annab sulle ener-
giat ja jõudu?

Juba töö ise on minu 
jaoks väga meeldiv ja hinge-
lähedane. Muidugi on oma 
osa ka männimetsa puhtal 

ja tervislikul õhul. Mulle on 
väga oluline ka pere: ema, 
poeg, tütar, tütretütar, ämm 
ning abikaasa, kellega tähis-
tasime vana-aasta õhtul 35. 
pulma-aastapäeva. Hetkel 
elab meie kodus koos neli 
põlvkonda, mis on tänapäe-
val väga haruldane nähtus. 
Aga oleme toime tulnud il-
ma suuremate lahinguteta.

Sinu männimetsa all 
paiknevas kodus on 
mõnus puhata.

Suvel kulub vaba aeg 
enamasti koduümbruse kor-
rashoidmiseks, kuigi seal ei 
kasva peale mändide suurt 
midagi, aga ikkagi on vaja 
käbid ja oksad puude alt ära 
korjata ning niita muru.

Meie pere ühiseks huviks 
on seenelkäimine, korjame 
neid siitsamast Elva metsa-
dest.

Varem meeldis mulle vä-
ga lugeda, kuid nüüd pean 
lugemist vähendama, sest 
arvuti kasutamine väsitab 
õhtuks silmad ära. Viimasel 
ajal ilmunud elulooraama-
tuid olen siiski lugenud.

Käsitööhuviline ma ei 
ole, aga siiski sain hakka-
ma sellega, et kudusin lap-
selapsele jõuludeks käsitsi 
täismõõdus villase teki. Mul 
kulus selleks 300 tundi.

Mida tähendab sulle 
vanaema roll?

Vanaemaks saamine on 
alati suur rõõm, sest koos 
sellega tekib vastutus lapse 
käekäigu eest. Kui oma lap-
sed kasvasid, käisin Tartus 
tööl ning mul ei olnud nen-
dega tegelemiseks piisavalt 
aega, nüüd olen elukoge-
num ning oskan lapse kas-
vatamisel ka omapoolsete 
nõuannetega abiks olla.

Sinu unistuste puh-
kus – kus see võiks ol-
la?

Kunagi tahaksin käia 
Austria Alpides ning nauti-
da mägede ilu. Aga millal 
see aeg saabub, on hetkel 
veel teadmata.

LÜHIDALT

JUUBILAR Pereõde Veera Raudsepp

Veera Raudsepp paneb süstla gripivaktsiiniga valmis 
järgmise terviseteadliku patsiendi jaoks. Foto: Milvi 
Kapaun

Pereõde kuuleb patsiendi 
muret esimesena

ELVA POSTIPOISS
261, 04.02.2000

 Möödunud aasta 
viimasel kvartalil sündi-
nud laste, nende vane-
mate ja õdede-vendade 
ning linnavalitsuse 
esindajate koosviibimi-
sele oli kohale tulnud 
kutsutud 13 perest 
üheksa.

 Linnapea Aare 
Andersoni kuukom-
mentaarist selgub, et 
Tartu soovis Elva kiirabi 
enda omaga ühendada 
ja et maavalitsuses aru-
tati võimalust Tartumaa 
muuseum Alatskivile 
kolida. Mõlema “lõike” 
kohta võttis linnavalit-
sus eitava seisukoha.

 Arbimäe kaupluses 
on 1.-20. veebruarini 
suur tühjendusmüük.

10 AASTAT

Jaanuarikuu vii-
masel laupäeval tä-
histas Elva Noorte 
Meeskoor 10. sün-
nipäeva kontserdi-
ga Elva gümnaasiu-
mi aulas.

Milvi Kapaun

Koorijuht ja solfedžo-
õpetaja Anne Raudsaar  
võttis kümme aastat ta-
gasi nõuks ühtseks laulu-
kollektiiviks koondada ja 
ühel häälel ja meelel laul-
ma panna muusikakoolis 
erinevatel erialadel õppi-
vad poisid, kes aga viisi 
pidasid.

“Meeskooriga oli mul 
koostöö lõppenud, tuli 
mõte alustada noormees-
tega,” meenutas dirigent. 
“Võtsin kätte ja tegin 
noortest meestest esial-
gu ansambli, millest kas-
vas välja  noorte meeste 
koor.”

Noorte meeskoori esi-
mesed laulupoisid olid 
Rain Herkma, Fred Kop-
pel, Mauri Merisalu, Sven 
Oras, Riko Oras, Jarko 
Pedaste, Viljar Veski, Taa-
vi Raidma, Kaido Rebane 
ja Ain Tullino.

Kuu aega kokku laul-
dud, esinesid noorme-
hed juba oma esime-
se kontserdiga. Erine-
vatel kultuuriüritustel, 

laulupäevadel ja -pidu-
del ning televisiooniski 
esinenud koori kaugeim 
kontsertreis on viinud 
Rootsi. Traditsioonilistel 
meestelaulupäevadel on 
lauldud üle Eestimaa – 
Abruka saarest Peipsini. 
Elva Noorte Meeskoor te-
gi kaasa ka näitleja Raivo 
Adlase lavastatud vaba-
õhutükis “Peipsi peal”.

Kümne tegevusaasta 
jooksul on laulukollek-
tiivis laulnud 150 pois-
si, nii mõnedki meheks 
sirgunud poisid on lau-
lu juurde jäänud tänase-
ni. Repertuaari on aas-
tate jooksul kogunenud 
üle viiesaja laulu. Esi-
mene selgeksõpitud lu-
gu “Nooruse laul” kõlas 
esimesena ka 10. sünni-
päevakontserdil. Kahek-
sa ettevõtlikku vilistlast, 
kes koos praeguse koori 
koosseisuga laulnud, as-
tusid meeleolukate lugu-
dega üles ka omaette an-
samblina.

Õpetaja Anne Raud-
saare juhendamisel esi-
nes ka Elva muusikakoo-
li poisteansambel. Suu-
re venna juubelikontser-
dil lõi kaasa Elva poiste-
koor, kus noorte laulu-
meeste järelkasvu lihvi-
vad Maimu Sirel ja Mee-
lis Roosaar. Meelis Roo-
saare hoogsate akordio-
niviiside saatel tõi päka-
pikumütsides lõbus lau-
luseltskond saali põneva 
jõulumeeleolu. Kontser-
di lõpuosas esines Elva 
gümnaasiumi tütarlas-
tekoor. Ühendkoori esi-
tuses kõlas “Tuulevaik-
sel ööl”, Inglise rahvalaul 
“Laula veel” ja “Me pole 
enam väikesed”.

Poisikeseohtu juubelil 
õnnitlesid noori laulume-
hi ja dirigenti Elva abilin-
napea Toomas Järveoja, 
volikogu esimees Leelo 
Suidt, Eesti Meestelau-
lu Seltsi juhatuse aseesi-
mees Margus Arak, Elva 
muusikakool, linna koo-
rikollektiivid ja ansamb-
lid. Nagu tavaks, lõppes 
juubelipidu suure tordi-
söömisega.

Tööotsija, tule 
koolitusele

Nagu kõikide muu-
tuste läbiviimiseks elus, 
on ka edukaks tööot-
singuks vaja teadmisi 
ja oskusi, aga ka julget 
pealehakkamist ja toe-
tavat kaaslast. Soovi-
des kergendada tööotsi-
jate naasmist tööturule, 
käivitati Euroopa Sot-
siaalfondi abiga tööot-
singut toetav teenus.

Selle ettevõtmise 
raames pakub MTÜ Jo-
hannes Mihkelsoni Kes-
kus koostöös Elva Lin-
navalitsusega tööotsin-
gukoolitust, kus on või-
malik omandada uusi 
teadmisi ja parandada 
oma tööotsinguoskusi 
loengute ja praktiliste 
treeningute abil.

Järgmine grupp alus-
tab 17. märtsil 2010. 
Koolitus koosneb viiest 
osast: psühholoogili-
ne ettevalmistus tööot-
singuks, tööintervjuu, 
tööõigus, arvutikursus, 
tööklubi.

Lisainfo ja eelre-
gistreerimine Pilleriin.
Kago@jmk.ee, Gerda.
Kiipli@elva.ee või tele-
fonidel 744 1702, 730 
9892. Kohtade arv on 
piiratud!

TEADE

Elva Noorte Meeskoor sai 10

Elva Noorte Meeskoori sünnipäevakontserdil laulsid 
koos endised ja praegused noored laulumehed. 
Fotod: Milvi Kapaun

Dirigent Anne Raud-
saar: “Igal kevadel 
luban, et see hooaeg on 
poistega viimane. Ma 
jään ju  järjest vane-
maks! Sügisel tuleb aga 
alati mõni laulupoiss ja 
ütleb: Laulda tahaks! 
No süda läheb här-
daks…
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Ostan vanavara postkaardist 
mööblini, kulda ja hõbedat. Val-
ga mnt 1A, tel. 504 5909

Ostame metsakinnistuid või 
kasvava metsa raie õigust. Tel. 
5599 6644. Helista julgesti.

Valga mnt 1A müügil suusad, ui-
sud, saapad jm. 504 5909

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa puitbrikett, kütteklots. 
Vedu tasuta. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Küttepuu (kuiv ja märg lepp). 
513 2927

Müüa turbabriketti kojutoomise-
ga. Tel. 506 6684

Müüa sise- ja välisvoodrilauda. 
Musta lepa saunamaterjal. Höö-
veldatud puitmaterjal. Höövel-
dus- ja saekaatriteenus. Ehitus-
lik saematerjal Annikorus. 5664 
1191 info@balticloghouses.ee

Võtan hoida lapse. 522 4190

Täispuittooted. Aknad, uksed, 
trepid, mööbel. OÜ Rovel Grupp 
509 7133 www.rovel-grupp.ee

Elektritööd. Paigaldame kütte-
kaablit torustikesse külmumise 
vastu. 5340 3364 Silk Elekter 
OÜ

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektritööd, koduautomaatika, 
õhk-soojuspumpade müük ja 
paigaldus. www.mano.ee Tel. 
520 8970

Üürile anda 1-toal. krt. Puhjas. 
Tel. 529 1558

Korter 2t (dušš). 5556 4040

Üürile anda 4-toaline mug. krt. 
Rõngus. Tel. 529 1558

Müüa maja Rannu vallas Järve-
külas. 390 000.- Info 5555 7409

Veebitarkvara korteriyhistu.net 
tasuta koolitus Elvas, 10.02.10 
kell 17-20. Info www.korteriyhistu.
net, tel. 730 4116

Nõo kiriku meesansambel, Vallo 
Ehasalu, Anne Daniel-Karlsen ja 
Vennad Johansonid kutsuvad 
HEATEGEVUSKONTSERDILE 
Peedu ravikodu rajamise toetu-
seks laupäeval 6.02 kell 16 Elva 
kirikus

Rein Pedaja

See, et taliolümpia-
mängudel Elvas suu-
saklubist koguni viis 
laskesuusatajat osaleb 
on sulle kui treeneri-
le suureks tunnustu-
seks.

Loomulikult on väga hea 
meel, et nii palju minu kas-
vandikke on jäänud tipp-
spordi juurde. Ühe sport-
lase kasvatamine on pika-
ajaline protsess, mis nõuab 
tohutut kannatlikkust nii 
sportlaselt kui ka treene-
rilt. Aga et viis... see on 
tõeliselt tore!

Kas Kristel Viigipuu 
laskesuusakoondisse 
arvamine oli ootuspä-
rane?

Kristeli andekus oli al-
gusest peale silmatorkav. 
Sellel aastal on ta kõvasti 
edasi arenenud. Juuniori-
de MM-il esinemine näitas, 
et ta õigustab oma kohta 
ka olümpiakoondises. Kris-
tel on hea võistlejanärvi-
ga ja loodame, et kõik lä-
heb hästi!

Kas Vancouveris on 
Eesti laskesuusakoon-
disel võimalusi pare-
mateks tulemusteks 
rohkem kui eelmistel 
olümpiamängudel?

Koondis on ühtlaselt tu-
gev, hoiame pöialt eriti tea-
tevõistluseks. Äkki see-
kord õnnestub kõigil! Loo-
tuseks, et sõidetakse välja 
väga head tulemused an-
nab põhjust Rolandi täna-
vune teine koht MK etapil, 
Kauri selle hooaja märga-
tav areng, Kristeli juuniori-
de MM-i suurepärased tu-
lemused. Indrek on olnud 
kogu aeg võimeline hästi 
esinema, Priidul on tänavu 
häid kohti IBU karikatel.

Sina Vancouverisse 
ei sõida?

Olümpiadelegatsioo-
ni koostamisel on kindlad 
reeglid. Laskesuusatajate-
ga on kaasas peatreener 
ja hooldetiim. Oma poiste 
võistlemisi jälgin telemee-
dia kaudu. Eurospordi ja 
interneti otseülekannetest 
saab võistluste käigust vä-
ga hea ülevaate.

Vancouverisse 
sõidab Elvast 
kuus sportlast 

Rootsis Torsbys toimu-
nud noorte ja juuniori-
de MMil laskesuusatami-
ses saavutas 19-aastane 
Kristel Viigipuu naisjuu-
nioride võistlusklassis ta-
vadistantsil 7. ja sprindis 
6. koha. Tulemus on Ees-
ti noorte laskesuusatajate 
läbi aegade parim saavu-
tus tiitlivõistlustel.

Kristel Viigipuu üllatas 
hea minekuga juba maa-
ilmameistrivõistluste esi-
mesel alal, 12,5 km ta-
vadistantsil, kus tal õn-
nestus vaatamata kahele 
eksimusele tiirudes sõita 
välja seitsmes koht. Esi-
koha võitnud rumeenlan-
na Reka Ferenczile kao-
tas Elva neiu 2.14,7. Lõ-
petas 60 naisjuuniori. 
Heas hoos oli Viigipuu ka 
järgmisel päeval 7,5 km 
sprindisõidus, kus ta suu-
repärase sõidu ja täpse 
laskmisega saavutas 62 
võistleja hulgas kuuen-
da koha. Kaotus juunio-
ride maailmameistriks 
tulnud sakslanna Maren 
Hammerschmidtile oli 
1.15,7.

Võistluste viimasel 
alal, 10 km viitstardiga 
sõidus elvalannal aga nii 
hästi ei läinud. Sprindi-
sõidus tiirud puhtalt läbi-
nud Viigipuu ei tabanud 
jälitussõidus märki kogu-

ni üheksal korral ning tu-
lemuseks oli 58 võistleja 
hulgas 25. koht.

Meesjuunioride klas-
sis startinud Heigo Le-
pik alustas tiitlivõistlu-
si tagasihoidlikult. Esi-
mesel võistluspäeval 15 
km tavadistantsil tiiru-
des kaheksa möödalas-
ku teinud Lepik oli eest-
laste parimana 83 lõpe-
tanu hulgas 70. Paremi-
ni läks Elva noormehel 
10 km sprindivõistlus, 
kus sõitis välja 22. koha. 
Tiirud eksimusteta läbi-
nud Lepik kaotas võitjaks 
tulnud venelasele Jevge-
ni Petrovile 39,4 sekun-
dit. Jälitussõidus 22. po-
sitsioonilt startinud Lepik 
langes 12,5 km distantsil 
aga ebaõnnestunud lask-
mise tõttu üksteist kohta 
tahapoole ja lõpetas 33. 
kohal. Tiirudes viis trah-
viringi sõitnud Lepik kao-
tas võitja Manuel Mülle-
rile 4.18. Lõpetas 57 las-
kesuusatajat.

Eesti meesjuuniori-
de teatemeeskond koos-
seisus Martin Remmelg, 
Heigo Lepik, Kenet Kroon 
ja Peeter Kirss lõpetas 
4x7,5 km teatesõidu 18 
meeskonna hulgas 15. ko-
haga. Esikoha võitis Sak-
samaa teatenelik.

Milvi Kapaun

Kristel Viigipuu MMil kuues

30. jaanuaril võistle-
sid Elva judopoisid edu-
kalt põhjanaabrite juu-
res Tamperes Ice Power 
Cupil. Koguni kaks hõ-
bedast medalit õnnestus 
võita Pärt Laasil. Seda ke-
hakaalus kuni 38 kg va-
nuseklassis 1998 ja noo-
remad. Sama tulemust 
kordas Pärt südika võit-
lusega endast kaks aas-
tat vanemate poiste hul-
gas. Selle aasta suurima-
teks sihtideks on noorel 
sportlasel edukas esine-
mine Eesti judoliidu kari-
kasarjas ja kindlasti Ees-
ti meistrivõistlused mai-
kuus. Vanemate poiste 
seas saavutas Karl-Ernst 
Saal kehakaalus kuni 66 

kg samuti hõbemedali. 
Kuld kuulus selles kaalu-
kategoorias Soome esin-
dajale. Kaimar Mekk näi-
tas sisukat ja võitluslik-
ku maadlust kehakaalus 
kuni 60 kg ja saavutas 
pronksmedali. Karl-Ernst 
ja Kaimar võistlesid mõ-
lemad ka vanemas vanu-
seklassis, kuid seal tulid 
napid kaotused pronks-
medali heitluses. Mõle-
mad sportlased valmistu-
vad märtsi lõpul Narvas 
toimuvateks Eesti B-va-
nuseklassi meistrivõist-
lusteks ning on kindlad 
medalipretendendid.

Evelin Pihlak, 
judotreener

29.-31. jaanuaril toi-
musid Soomes Kuopios 
Põhjamaade noortemeist-
rivõistlused murdmaa-
suusatamises, kahevõist-
luses ja suusahüpetes. 
Võistlesid Norra, Rootsi, 
Soome, USA, Läti ja Ees-
ti 16-18 aastased noor-
sportlased.

Suusahüppevõistlustel 
oli võistlemas kolm Eesti 
suusahüppajat Kristjan Il-
ves ja Karl Mustjõgi Elva 
suusaklubist ning Mihkel 
Oja Otepää spordiklubist. 
Ülivõimsalt oli parim päe-
va pikimate õhulendude-
ga Kristjan Ilves 103,5 ja 
100 meetriste hüpetega. 
Juba võitjaks kuulutatud 
Kristjan Ilvese teine hüpe 
aga kahjuks tühistati ja 
nii pidi Elva noor suusa-
lendur leppima seitsmen-

da kohaga. Karl Mustjõ-
gi oli 59,5 ja 61 meetris-
te hüpetega Mihkel Oja 
(62,5 ja 62,0) järel 13. 
Põhjamaade noortemeist-
riks tuli 99 ja 93 meetrit 
hüpanud norralane Hans 
Peter Berquist.

Kahevõistluses võt-
sid kaksikvõidu Nor-
ra noored kahevõistle-
jad Oystein Granbu Lien 
ja Esoen Andersen. Pa-
rima eestlasena oli Karl 
Mustjõgi 9. Martti Nõm-
me ja Marken Nupp Võ-
ru spordikoolist said vas-
tavalt 10. ja 11. koha. Ka-
hevõistluse teatesprin-
dis said Martti Nõmme 
ja Karl Mustjõgi viienda 
koha. Võitsid Norra noo-
red Espen Andersen ja 
Oystein Granbu Lien. 

EPP

Judokate medalid Soomest

Põhjamaade noorte MV suusahüpetes 
ja kahevõistluses

Elva on liider

Jaanuarikuu viimasel 
päeval avati Tartu Üli-
kooli kergejõustikuhallis 
võistlussarja TV 10 olüm-
piastarti 39. hooaeg. 

Elva gümnaasiumi 
õpilastest püstitasid pal-
jud isiklikud rekordid ja 
tänu ühtsele võistkon-
navaimule on Elva kool 
sarja avaetapi järel esi-
kohal. Valga gümnaa-
siumi võistkond kao-
tab 127 punktiga. Tihe-
dalt on kannul Kuusalu 
keskkool ja Põlva ühis-
gümnaasium. Sarja mit-
mekordne võitja Rakve-
re reaalgümnaasium on 
15. kohal.

Võistlussarja TV 10 
olümpiastarti teleüle-
kannet saab vaada-
ta ETV-s laupäeval, 6. 
veebruaril kell 16. TV 
10 olümpiastarti teine 
maakondlik etapp toi-
mub 23. veebruaril. EPP

12. veebruaril algavatele Vancouveri taliolümpiamängudele sõidab Eesti laskesuusa-
tajate koondise üheksaliikmelises koosseisus Elvast kuus sportlast: Roland Lessing, Ind-
rek Tobreluts, Kauri Kõiv, Priit Viks ja Kristel Viigipuu Elva suusaklubist ning Eveli Saue 
spordiklubist Biathlon/Honda Team.

Taliolümpiamängude eel vastasid Elva Postipoisi küsimustele laskesuusakoondise 
noorim liige, 19-aastane Kristel Viigipuu, kolmandatel olümpiamängudel osalev Roland 
Lessing ja treener Rein Pedaja.

Kristel Viigipuu

See, et sinust olüm-
piamängude Eesti las-
kesuusakoondise liige 
sai, tuli sinu jaoks ül-
latusena?

Jah, suure üllatuse-
na! Alguses nagu ei osa-
nudki midagi mõelda ega 
öelda, sest see tundus us-
kumatuna, kuna sõitsi-
me terve hooaeg Elisabeth 
Juudasega suhteliselt võrd-
selt. Aga naeratus oli mu 
näole nagu liimitud ja olin 
väga õnnelik!

Osaleda OM-il on 
iga sportlase unistus. 
On ikka uhke tunne 
küll?

Pigem olen praegu õn-
nelik. Uhke võin enda üle 
olla siis, kui seal hea soori-
tuse teen.

Väike pabin on ikkagi 
sees, sest need on ju mi-
nu esimesed olümpiamän-
gud, kus pean konkureeri-
ma maailma parimatega. 
Ja veel nii noorelt...

Kuidas enesetunne 
on? Kas pärast edu-
kat MM-i jätkub jõudu 
ka Vancouveri sõitude 
jaoks?

Maailmameistrivõistlus-
telt on ikka veel väike vä-
simus sees, kuid paar päe-
va sain kodus olla ja rahu-
likult treenida. Arvan, et 
jõudu jäi ka Vancouveriks.

Milline võistlustak-
tika oleks parim? Mida 
pead psühholoogilises 
plaanis oluliseks?

Ma ei tea praegu veel, 
millistes sõitudes stardin, 
seepärast pole taktikat veel 
valinud. Psühholoogiliselt 
püüan olla tugev.

Millise tulemusega 
rahule jääksid?

Ausalt öeldes ei ole ma 
endale mingeid kindlaid 
tulemusi välja mõelnud. 
Kuid mind rahuldaks hästi 
sõidetud teatevahetus.

Roland Lessing

Kuivõrd erineb see-
kordne taliolümpia-
mängudel osalemine 
eelnevatest?

Ei oska midagi esile 
tuua, sest ei mäleta eelmis-
test kordadest suurt mida-
gi. Ettevalmistus on kul-
genud sellisena nagu olen 
soovinud, loodetavasti vii-
mase kümne päevaga mi-
dagi väga valesti ei tee. 
Eesmärke ei oska eraldi 
välja tuua, loodan teha või-
metekohase sõidu. Mis see 
tulemusena tähendab, on 
raske ennustada.

Samal ajal kui Ees-
ti laskesuusakoondis 
olümpiaeelset vormi 
Itaalias lihvis, treeni-
sid sina kodus...

Lihtsalt meeldib kodus 
treenida.

Treener on tänaseni 
Rein Pedaja?

Kui vaadata Rein Pedaja 
ja Elva suusaklubi võimet 
toota maailmatasemel las-
kesuusatajaid, siis mul po-
legi teist võimalust.

Kuidas hindad oma 
vormi praegu?

Vormile annavad hin-
nangu tulemused. Enese-
tunne on okei.

Kas eelmisel näda-
lavahetusel sõidetud 
Viru maratoni esiko-
havõit on kinnitus si-
nu heale sõiduvormi-
le?

Sellel pingutusel oli 
treeningplaanis oma koht 
ja juhtus nii, et sobis Vi-
ru maratoniga kokku. Võib 
juhtuda, et teinekord pin-
gutad rohkem, kui number 
on seljas, sellest ka otsus 
startida. Külamaratonil ja 
laskesuusatamisel on ühist 
vähe. Maratonil sõidetak-
se suurem osa ajast pundis 
ja on võimalik isegi mingil 
hetkel grupis “loksudes” 
puhata. Laskesuusatami-
ses peab enamus ajast ük-
si suusatama. Sõiduvormi-
le annab hinnangu esime-
ne start Vancouveris.

Missugune tulemus 
OM-il sind rahuldaks?

Võimetekohane sõit.

Küsis Milvi Kapaun
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Südamlik kaastunne Ruthile 
ema

AIME RAMLERI
surma puhul.

Kaire, Risto, Aivar

Avaldame kaastunnet Alarile 
vanaema

SYLVIA KURAGINA
surma puhul.
Töökaaslased 

Ehitusmaterjalide kauplusest

Las küünlavalgus 
mälestusi paitab
ja vaikselt kaotusvalu 
leevendada aitab...

AIME RAMLER
Siiras kaastunne Ruthile perega 

kalli ema, vanaema ja ämma 
lahkumise puhul.

Airi, Kauri, Roomet, Hiie, 
Jüri, Mare, Pille, Tiia ja Arli

AIME RAMLER
Mälestame head naabrinaist 

ja avaldame kaastunnet 
omastele.

Naabrid T. Ramler, Vähi, 
Raamat, Aroella, Niilus, Ruus, 

Palusoo, Vahtla, Bolotova

Sügav kaastunne 
Ruthile perega 

kalli ema
AIME RAMLERI

kaotuse puhul.

Naabrid Sergei, Riina ja Aet

Sügav kaastunne 
Malle Pastakule perega 

armsa
ENDLA JÜRI
kaotuse puhul.

Perekond Tamm

Südamlik kaastunne 
Ruthile ja Raunole peredega
kalli ema, ämma ja vanaema

AIME RAMLERI
surma puhul.

Õie, Ene, Vello ja 
Monika peredega

AIME RAMLER
Mälestame. 

Avaldame kaastunnet 
Ruthile ja Raunole peredega.

Astra, Laine, Valli, Mare, 
Eevi, Malle, Eha, Siiri, 

Karin, Leili

Aeg annab kõik 
meil tagasi,
ei ema südant 
iialgi

Avaldame sügavat kaastunnet 
Ruthile perega 

kalli ema, ämma ja vanaema
AIME RAMLERI

surma puhul.

Kaie, Janek, Roland peredega



6. veebruar 2010

ARBIMÄEL
ELVA KAUBANDUSKESKUSES

Lisaks SOODSAD PAKKUMISED SÄÄSTUKAARDI OMANIKELE!

ELVA KONSUMIS
SUUR SÜGIS-TALVISTE RIIETE JA 

JALATSITE ALLAHINDLUS!

E-EHITUSKESKUSES Arbimäel
4.-6. veebruar

KÕIK KAUBAD –20%
Allahindlus ei kehti soodushinnaga toodetele, 
tellitavatele kaupadele ega krediidimüügile!

E-EHITUSKESKUSES ja 
KODU&TEHNIKA kaupluses

Müügil UUS VALIK 
SEEMNEID!

ELVA AjaO

3.-14. veebruar
KONSUMITES 

MÜÜGIL
ÜLE 250 SOODSA
HINNAGA TOOTE!


